

التنمية وأثرها على المياه في المملكة العربية السعودية



التنمية وأثرها على المياه في المملكة العربية السعودية

إعداد
أ. د. إبراهيم بن سليمان الأحيدب

١٤٣١هـ / ٢٠١٠م

شهدت المملكة العربية السعودية خلال العقود الأربعة الماضية نمواً وازدهاراً وتطوراً في جميع المجالات التنموية المختلفة. وزاد سكان المملكة من 7,009,466 نسمة في عام 1394 هـ (1974) إلى 23,980,834 نسمة في عام 1428 هـ / 2007 م. ونتج عن ذلك زيادة الطلب على المياه، وهي موارد محدودة التجدد، وانخفاض منسوب المياه السطحية والجوفية في بعض مناطق المملكة. يهدف الكتاب إلى معرفة أثر التنمية الشاملة التي حصلت في المملكة خلال العقود الأربعة الماضية على المياه، والسبل والإجراءات التي يمكن اتخاذها للمحافظة على المياه والحد من استهلاكها في المملكة.

Development and its impact on the water in Saudi Arabia (Arabic)

Saudi Arabia has seen through past four decades growing, successful and advanced in different areas of development. The kingdom's population increased from 7,009,466 people in (1974) to 23,980,834 inhabitants in 2007. This has resulted in increased demand of water, which is limited resources, cause lower surface and ground water levels in some areas of the kingdom. The book aims to determine the impact of comprehensive development that took place in the kingdom over the past four decades on the water, and Ways and procedures that can be taken to conserve water and reduce consumption in the kingdom.